
Het verhaal over de blindgeborene is bijna 2000 

jaar geleden geschreven, maar het lijkt wel 

geschreven voor onze samenleving. Het is zo 

herkenbaar. 

 

Iemand die al vanaf zijn geboorte blind was, 

werd uit de samenleving gebannen. Hij telde 

niet mee. Hij werd beschouwd als onrein. Hij 

werd door iedereen gemeden, in de 

overtuiging dat hij een zondaar was.  
 

Zo zijn er ook vandaag veel mensen, die geen 

plaats krijgen in onze samenleving. Zoveel 

vluchtelingen zijn op zoek naar een plaats om 

menswaardig te kunnen leven. Ze stoten 

voortdurend op muren en grenzen. Ze worden 

vaak hard en mensonwaardig aangepakt. En 

zoveel mensen moeten in armoede leven, 

omdat de rijkdom van onze wereld slecht en 

onrechtvaardig verdeeld wordt. En dan zijn er 

nog zoveel kwetsbare mensen, die weinig 

kansen krijgen. 

 

‘Heeft hij zelf gezondigd of zijn ouders?’ Zelfs de 

leerlingen van Jezus – kinderen van hun tijd – 

zoeken waar de schuld ligt. 

‘Het is hun eigen schuld. Ze moesten maar …’ 
 

Het is een vrij verspreid verschijnsel: voor alles en 

nog wat wordt de schuld bij een ander gelegd. 

Of de ‘zwarte piet’ wordt doorgeschoven, zoals 

politici dat zo graag noemen (en doen). Is het 

om op die manier zelf vrijuit te gaan?  

 

De een zei: ‘Ja, die is het,’ en de ander: ‘Nee, 

maar hij lijkt er wel op.’  
 

Zo praten mensen zonder echt te weten waar 

het over gaat. Nieuwsgierigheid, sensatie, 

roddelen, … Geruchten worden voor waar 

aangenomen en gretig gedeeld, van mond tot 

mond of in sociale en andere media. En 

meestal is er niemand bij die kan zeggen: ‘ik  

ben het echt.’ Zo wordt de waarheid geweld 

aangedaan. Zo wordt mensen geweld  

aangedaan. En meestal hebben ze geen 

verweer.  

 

Sommige Farizeeën meenden: ‘Zo iemand 

komt niet van God, want hij houdt zich niet 

aan de sabbat,’ maar anderen zeiden: ‘Hoe 

zou een zondig mens zulke wondertekenen 

kunnen doen?’ Er ontstond verdeeldheid.  

Bij de Farizeeën zijn er die het blijkbaar goed 

weten. Ze oordelen over wat Jezus doet en 

ze veroordelen Hem meteen. Farizeeën 

hebben gezag bij de mensen. Wanneer dat 

gezag macht wordt, gebruiken en 

misbruiken zij God om hun eigen kijk op 

geloven door te duwen. Zo waren ze niet 

allemaal. Vandaar dat er verdeeldheid 

ontstond. Toch hebben Farizeeën ertoe 

bijgedragen dat Jezus zou gedood worden. 
 

Wanneer gezag macht wordt, dient men  

niet langer de gemeenschap, maar het 

eigen belang, het belang van de eigen 

groep. Zulke macht maakt slachtoffers. Het is 

van alle tijden. Macht brengt doorgaans ook 

verdeeldheid. Die verdeeldheid maakt 

samenleven onmogelijk en heeft vaak 

vreselijke gevolgen.    

 

‘Dit is onze zoon,’ zeiden zijn ouders, ‘en hij is 

blind geboren, dat weten we zeker. Maar 

hoe hij nu kan zien, dat weten we niet, en 

wie zijn ogen geopend heeft, weten we ook 

niet. Vraag het hem zelf maar. Hij is oud 

genoeg om voor zichzelf te spreken.’ Ze zijn 

bang dat ze hen uit de synagoge zouden 

zetten. Angst drijft mensen uit elkaar, zelfs 

ouders en zoon. Zij durven hun eigen 

verantwoordelijkheid niet opnemen om hun 

zoon te verdedigen. Zo ver kan het komen, 

wanneer ‘de Joden’ in naam van God angst 

zaaien. 
 

Angst wordt soms als een wapen gebruikt. 

Bijvoorbeeld: waarom maken sommigen de 

mensen zo bang voor vreemdelingen? 

Waarom worden mensen op die manier 

tegen elkaar opgezet?  

 

Gelukkig was er Jezus. Met speeksel maakte 

hij wat modder, hij streek die op de ogen 

van de blinde en zei: ‘Ga naar het badhuis 

van Siloam en was u daar.’ De man ging 

weg, waste zich, en toen hij terugkwam kon 

hij zien. Jezus trekt zich het lot van de blinde 

man aan en doet wat Hij kan om hem te 

helpen. De man ging weg, waste zich, en 

toen hij terugkwam kon hij zien. Dat is heel 

wat anders dan uitsluiten, beschuldigen, 

roddelen, macht of angst.  Jezus sluit 

niemand uit. Hij is nabij. Toen zei de man: ‘Ik 

geloof, Heer,’ en hij boog zich voor Jezus 

neer.  

 

We leven in een harde samenleving. Die 

hardheid treft vooral kwetsbare mensen. Het 

verhaal over de blindgeborene illustreert het 

goed. In die samenleving zijn er mensen 

nodig zoals Jezus. Mensen die nabij zijn en 

het opnemen voor kwetsbare medemensen.   

Jezus leefde en handelde vanuit zijn diepe 

verbondenheid met God. Hij putte daartoe 

de kracht uit Gods Geest. Dat is gelovig in 

het leven staan. 

 

Geloven is niet meer zo populair in onze 

samenleving. Soms klinkt de vraag: ‘geloof jij 

nog?’, alsof het een jeugdzonde is waar we 

vanaf moeten. Een juistere vraag is: ‘geloof 

jij al?’ Wil jij gelovig in het leven staan en 

vanuit je verbondenheid met God nabij zijn 

bij mensen? 

 

Zo kan Gods liefde de wereld rond gaan als 

een levenwekkend virus. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

God, 

in onze mensenwereld 

kan het er hard aan toegaan. 

Vooral kwetsbare mensen 

zijn er het slachtoffer van. 

 

Wij willen geloven in uw liefde. 

 

Voed daarom  

onze verbondenheid met U 

en laat ons delen 

in de kracht van uw Geest. 

 

Zo willen wij 

uw liefde uitdragen 

en kwetsbare mensen 

nabij zijn. 

 

Zo willen wij 

ertoe bijdragen 

dat onze harde wereld 

een beetje ‘liever’ wordt. 

 

Amen. 
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In het voorbijgaan zag Jezus iemand die al 

vanaf zijn geboorte blind was.  

Zijn leerlingen vroegen: ‘Rabbi, hoe komt het 

dat hij blind was toen hij geboren werd?  

Heeft hij zelf gezondigd of zijn ouders?’  

‘Hij niet en zijn ouders ook niet,’ was het 

antwoord van Jezus, ‘maar Gods werk moet 

door hem zichtbaar worden. Zolang het dag is, 

moeten we het werk doen van hem die mij 

gezonden heeft; straks komt de nacht en dan 

kan niemand iets doen. Zolang ik in de wereld 

ben, ben ik het licht voor de wereld.’  

 

Na deze woorden spuwde hij op de grond. Met 

het speeksel maakte hij wat modder, hij streek 

die op de ogen van de blinde en zei tegen 

hem: ‘Ga naar het badhuis van Siloam en was 

u daar.’ (Siloam is in onze taal ‘gezondene’.)  

De man ging weg, waste zich, en toen hij 

terugkwam kon hij zien.  

 

Zijn buren en de mensen die hem kenden als 

bedelaar zeiden: ‘Is dat niet de man die altijd 

zat te bedelen?’  

De een zei: ‘Ja, die is het,’ en de ander: ‘Nee, 

maar hij lijkt er wel op.’  

De man zelf zei: ‘Ik ben het echt.’  

Toen vroegen ze: ‘Hoe zijn je ogen 

opengegaan?’  

Hij zei: ‘Iemand die Jezus heet, maakte wat 

modder, streek die op mijn ogen en zei: “Ga 

naar Siloam om u te wassen.” Ik ging erheen, 

en toen ik me gewassen had kon ik zien.’  

Ze vroegen: ‘Waar is die man?’ ‘Dat weet ik 

niet,’ zei hij.  

 

Toen namen ze de man die blind geweest was 

mee naar de Farizeeën. De dag dat Jezus 

modder gemaakt had en zijn ogen geopend 

had, was namelijk een sabbat. Ook de 

Farizeeën vroegen hoe het kwam dat hij kon 

zien. En weer vertelde hij:  

‘Hij heeft wat modder op mijn ogen gedaan, 

ik heb me gewassen en nu kan ik zien.’  

Sommige Farizeeën meenden: ‘Zo iemand 

komt niet van God, want hij houdt zich niet 

aan de sabbat,’ maar anderen zeiden: ‘Hoe 

zou een zondig mens zulke wondertekenen 

kunnen doen?’  

Er ontstond verdeeldheid.  

Daarop vroegen ze aan de blinde: ‘Wat 

denk jij van die man? Het zijn immers jouw 

ogen die hij genezen heeft.’  

‘Hij is een profeet,’ was zijn antwoord.  

 

Maar de Joden wilden niet geloven dat hij 

blind geweest was en nu kon zien.  

Ze riepen zijn ouders en vroegen hun: ‘Is dat 

uw zoon die blind geboren zou zijn? Hoe kan 

hij dan nu zien?’  

‘Dit is onze zoon,’ zeiden zijn ouders, ‘en hij is 

blind geboren, dat weten we zeker. Maar 

hoe hij nu kan zien, dat weten we niet, en 

wie zijn ogen geopend heeft, weten we ook 

niet. Vraag het hem zelf maar. Hij is oud 

genoeg om voor zichzelf te spreken.’ Dat 

zeiden de ouders omdat ze bang waren 

voor de Joden, omdat die toen al besloten 

hadden dat ze iedereen die Jezus als de 

messias zou erkennen uit de synagoge 

zouden zetten. Daarom zeiden de ouders 

dus dat hij oud genoeg was en dat ze het 

hem zelf moesten vragen. 

 

Toen riepen ze de man die blind geweest 

was weer bij zich.  

‘Geef Gód de eer,’ zeiden ze, ‘die man is 

een zondaar, dat weten we toch.’  

‘Of hij een zondaar is weet ik niet,’ zei hij,  

‘maar één ding weet ik wel: ik was blind en 

nu kan ik zien.’  

Ze drongen aan: ‘Wat heeft hij met je 

gedaan? Hoe heeft hij je ogen geopend?’  

‘Dat heb ik u toch al verteld,’ zei hij, ‘maar u 

luistert niet! Wat wilt u nog meer horen?  

Wilt u soms leerling van hem worden?’  

Nu vielen ze tegen hem uit: ‘Je bent zelf een 

leerling van hem! Wij zijn leerlingen van 

Mozes. Van Mozes weten we dat God met 

hem gesproken heeft, maar van deze man 

weten we niet waar hij vandaan komt.’  

De man antwoordde: ‘Wat vreemd dat u 

niet begrijpt waar hij vandaan komt,  

terwijl hij mijn ogen geopend heeft.  

We weten dat God niet naar zondaars 

luistert, maar wel naar iemand die vroom is 

en zijn wil doet. Dat de ogen van iemand die 

blind geboren is geopend worden – dat is 

nog nooit vertoond! Als die man niet van 

God kwam, zou hij dit toch niet hebben 

kunnen doen?’  

Toen riepen ze: ‘Jij, sinds je geboorte een en 

al zonde, wil jij ons de les lezen?’ En ze 

joegen hem weg.  

 

Jezus hoorde dat en zocht hem op. Hij 

vroeg: ‘Gelooft u in de Mensenzoon?’  

‘Als ik wist wie het was, heer, zou ik in hem 

geloven,’ zei hij. ‘U kijkt naar hem en u 

spreekt met hem,’ zei Jezus.  

Toen zei de man: ‘Ik geloof, Heer,’ en hij 

boog zich voor Jezus neer.  

 

Jezus zei: ‘Ik ben in de wereld gekomen om 

het oordeel te vellen. Dan zullen zij die niet 

zien, zien en zij die zien, zullen blind worden.’  

Een paar Farizeeën die bij hem stonden en 

dat hoorden, zeiden: ‘Wij zijn toch zeker niet 

blind!’  

 

‘Was u maar blind,’ zei Jezus, ‘dan zou u 

zonder zonde zijn. Maar u beweert dat u 

kunt zien, en dus blijft uw zonde.’  
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